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Open podium

Het waren verontruste bewoners
die vorig jaar de plannen voor uit-
breiding van de luchthaven in Le-
lystad wisten lek te prikken. Zij
dwongen het ministerie om op de
rem te trappen en alle fouten te
verbeteren in het rapport over die
uitbreiding (MER). Maar hoe kan
het dat er daarin zulke grove fou-
ten terechtkomen? De afdeling
Steenwijkerland van GroenLinks
ontdekte een document met het
antwoord.

Fouten
Het MER zat in 2014 ook al vol

fouten. Na reparatie zette de Com-
missie m.e.r dat jaar het licht toch
op groen, waar dat nu weer op
rood staat. Zes van de zeven com-
missieleden uit 2014 zijn nog
steeds actief, onder wie de secre-
taris van deze commissie, dr. Jo-
han Lembrechts. Hij blijkt zich
nogal kritisch te hebben geuit over
de gang van zaken in dit dossier.

In december 2014 verscheen on-
line een beschouwing (in Views
and experiences 2015, series no.
16), waarin Lembrechts uitvoerig
in gaat op de totstandkoming van
de rapporten over de luchthavens
Eindhoven en Lelystad. Ook be-
sprak hij nadrukkelijk de wissel-
werking met het publiek. Zijn ana-
lyse is even kritisch als actueel.

Volgens Lembrechts werden bij
beide luchthavens de vliegroutes

al vastgesteld voor het begin van
de MER-procedures, zónder dat
deze routes door het publiek in-
houdelijk konden worden beoor-
deeld en bediscussieerd. Burgers
klaagden wel over allerlei onvol-
komenheden in de evaluatie en
planning, waarna de commissie
benadrukte dat er meer transpa-
rantie in het hele
proces moest ko-
men.

De protesten
werden, aldus
Lembrechts, ook
veroorzaakt door het wantrouwen
van burgers die denken dat de
groei van de luchtvaart toch steeds
voorrang krijgt. Ook het ontbreken
van een reeks essentiële zaken, zo-
als een veelomvattende visie op de
groei van de hele Nederlandse
luchtvaart, voedde het wantrou-
wen. De afwezigheid van belang-
rijke onderzoeken voorkwam dat
er überhaupt gedebatteerd kon
worden over de keuzes van de
overheid.

In 2014 pleitte de overheid ver-
der voor technologische innova-
ties op het gebied van brandstof-
besparing en het beperken van de
geluidsoverlast. Die werden in het
MER gepresenteerd als opties,
maar echte plannen voor invoe-
ring waren er niet. Ook dit keer
ontbrak, volgens Lembrechts, een

realistische in-
schatting. Hij zette
daarom serieuze
vraagtekens bij het
optimisme van de
overheid over de

uitbreidingsplannen.
Lembrechts concludeerde dat er

een integrale beschouwing van de
effecten van alle maatregelen mis-
te, zodat de haalbaarheid van de
plannen niet kon worden aange-
toond. Anders zou het debat over
de gevolgen voor de bevolking niet
heel ingewikkeld hoeven te zijn,
schreef hij eind 2014. Bij diverse
luchthavenprojecten wisten pro-
testerende burgers echter, dankzij
de tekortschietende onderzoeken,

vele jaren van uitstel en ook afstel
af te dwingen.

Overrompeld
Ondanks het pleidooi voor bete-

re procedures en meer transpa-
rantie ging het in 2017 dus op-
nieuw mis. Zo werden afgelopen
zomer zelfs lokale bestuurders van
verafgelegen gemeenten over-
rompeld door lage vliegroutes bo-
ven hun hoofd. Het ministerie
moest opnieuw aan de slag.

Sinds woensdag bezit de Com-
missie m.e.r. een geactualiseerde
MER, met daarin veel verbeterde
knelpunten. Er is echter nog
steeds sprake van laagvliegroutes,
ook boven Steenwijkerland.
Bovendien is er nog niets gedaan
met de berg negatieve adviezen
van de Bewonersdelegatie over
het laatste MER.

Verlossen van herrie?
Zal alle zorgvuldigheid Steen-

wijkerland kunnen verlossen van
vliegtuigherrie? GroenLinks vreest

van niet. Het wordt dan misschien
2020, maar het uitgebreide Lely-
stad Airport gaat waarschijnlijk
gewoon open. Het ministerie zal
willen doorgaan op deze weg. Met
de zegen van een machtige lucht-
vaartlobby en politici met een ge-
ring milieubesef, en dankzij het
gebruikelijke ja-knikken van de
Commissie m.e.r.

Laat tot slot duidelijk zijn dat
GroenLinks zich helemaal keert
tegen de uitbreiding van Lelystad
Airport. De luchtvaart zal juist een
forse stap moeten terugzetten om
het klimaatakkoord van Parijs te
redden.

▶▶ Alle relevante documenten,
inclusief het artikel van Lembrechts
vind je op
steenwijkerland.groenlinks.nl

‘Luchtvaart moet forse stap terug’

Wanneperveen met op de achtergrond De Wieden. Zullen vliegende vakantiegangers dit strakst vanuit de verte zien tijdens de landing? Wilbert Bijzitter ©

STEENWIJKERLAND - Minis-
ter Cora van Nieuwenhui-
zen heeft de uitbreiding
van Lelystad Airport met
een jaar uitgesteld. Gaat
dat de zorgvuldigheid op-
leveren, die we met z’n al-
len verdienen? Dat zal
moeten blijken, maar een
analyse van een betrokken
medewerker belooft niet
veel goeds.

▶ Lelystad Airport: ondanks zorgvuldigheid toch laagvliegroute

* De plannen om de luchtha-
ven van Lelystad uit te breiden
worden beschreven in het ‘Ac-
tualisatie MER Lelystad Air-
port’. 

* ‘MER’ staat voor ‘milieuef-
fectrapport’, dat werd opge-
steld door het ministerie van
Infrastructuur en Waterstaat.

* Het MER wordt nu beoor-
deeld door de onafhankelijke
Commissie van de milieuef-
fectrapportage (Commissie
m.e.r.).

MER ▶ Het MER zat in
2014 ook al vol
fouten
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GroenLinks Steenwijkerland

STEENWIJK - Het college van
burgemeester en wethouders van
Steenwijkerland heeft kennis ge-
nomen van het feit dat de minister
Lelystad Airport met een jaar uit-
stelt.

Wethouder Wim Brus: ‘De ge-

volgen voor het milieu en de ge-
luidsbelasting moeten zorgvuldig
bekeken en aangepast worden op
de gebieden waarboven gevlogen
wordt. Daar hebben wij ons de af-
gelopen tijd hard voor gemaakt en
dat heeft geleid, zoals wij in de

persconferentie hebben gehoord,
tot het voorstel om het wachtge-
bied boven Steenwijk te verplaat-
sen.’

‘Dat de minister meer tijd neemt
om de gevolgen voor milieu en de
geluidsbelasting zorgvuldig in

beeld te brengen vinden wij ver-
standig.’

‘Daarnaast doet het ons deugd
dat wij zien dat de minister de re-
acties van onze inwoners serieus
neemt. Dat sluit aan op hetgeen
waar wij ons altijd hard voor heb-

ben gemaakt, namelijk een trans-
parant proces waar wij als ge-
meente en als regio goed bij be-
trokken worden. Wij zullen nu be-
kijken wat de consequenties van
de nieuwe voorstellen voor onze
gemeente betekenen.’

Steenwijkerland: ‘Verstandig dat minister meer tijd neemt’

OPMERKELIJK Zo werden afgelopen zomer zelfs lo-
kale bestuurders van verafgelegen gemeenten over-
rompeld door lage vliegroutes boven hun hoofd. 


